
Ev. č. RFZU/Z‐73/2017 

 

 

Zápis ze 73. zasedání Rady Fyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i. 
 

konaného 27. června 2017 na pracovišti Slovanka 

 

Přítomni: A. Dejneka, A. Fejfar, F. Chmelík, S. Kamba, J. Kolorenč, J. J. Mareš, M. Nikl, 

M. Prouza, Z. Samec 

Omluveni: Z. Doležal, J. Houžvička, P. Lejček, T. Mocek, J. Řídký, O. Schneeweiss  

Tajemník: J. Rameš  

Hosté: I. Gregora, M. Hořejší 

 

 

Program jednání 
 

1. Rada FZÚ AV ČR, v. v. i., (dále jen Rada) schválila zápis ze 72. zasedání konaného 24. 5. 2017 bez 

připomínek. 

 

2. M. Nikl seznámil Radu s výsledkem hlasování per rollam v období po 72. zasedání. Rada schválila 

změnu vnitřního předpisu FZÚ R/10 – Spisového a skartačního řádu.  Změna spočívá v úpravách a 

doplněních Přílohy A řádu a vychází z požadavků dotačních pravidel pro programy OP VVV.  

(Hlasovalo 14 členů Rady, Rada vyslovila souhlas).  

 

3. Ředitel FZÚ M. Prouza předložil Radě ke schválení Výroční zprávu o činnosti a hospodaření FZÚ za 

rok 2016. Rada se seznámila se stanoviskem Dozorčí rady FZÚ, která vzala zprávu se souhlasem 

na vědomí. Vyslechla též komentář vedoucího oddělení provozní účtárny a rozpočtu M. Hořejšího 

k ekonomické části výroční zprávy. Po krátké diskusi, v níž zaznělo, že jde o kvalitní a dobře 

zpracovaný dokument, Rada výroční zprávu a účetní závěrku za rok 2016 schválila.  

 

4. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU to Establish a Collaborative Research 

Partnership for Master and PhD Students) mezi FZÚ (ELI Beamlines) a Fondazione Famiglia 

Pintaura (FFP), Itálie. 

 

5. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (ELI Beamlines) a The Laboratory of 

Molecular Biophysics, Department of Cell and Molecular Biology, Uppsala University, Švédsko. Při 

projednávání byla vznesena otázka, nakolik je nutné, aby tato dohoda obsahovala ustanovení o 

tom, že má být vykládána podle švédských zákonů a řešení případných sporů podléhá švédské 

jurisdikci (odst. 14.5 a 14.6 dokumentu). 

 

6. Různé 

 A. Fejfar informoval Radu o Veletrhu vědy, který proběhl 8. ‐ 10. června t. r. na výstavišti PVA 

EXPO v Letňanech, a o účasti FZÚ na něm. Konstatoval, že počet návštěvníků veletrhu byl ve 

skutečnosti vyšší než oficiálně uváděných 17 000 a že hodnocení stánku FZÚ i samostatného 



stánku ELI Beamlines bylo výborné. Dále připomněl, že ve dnech 6. – 12. 11. 2017 proběhne 

tradiční Týden vědy a techniky AV ČR, na jehož programu se bude FZÚ podílet.  

 Ředitel FZÚ M. Prouza navrhl, aby plánované vystoupení vedoucího sekce realizace projektu 

ELI Beamlines R. Hvězdy (viz zápis ze 72. zasedání Rady, bod 8 – Různé) proběhlo již na 

příštím zasedání Rady plánovaném na září. Vedle aktuálních informací o postupu realizace 

projektu by byl v tomto termínu Radě předložen návrh na čerpání financí z rezervního fondu 

určených na uhrazení rekonstrukce nevyhovujícího povrchu podlah v laserovém a 

experimentálním patře budovy ELI Beamlines. O úhradě těchto oprav probíhá jednání 

s projektantem i dodavatelem stavby, ale není pravděpodobné, že problém bude vyřešen 

v blízké době, a je tedy třeba přijmout opatření umožňující dokončení projektu podle 

časového harmonogramu. Rada s termínem vystoupení R. Hvězdy vyslovila souhlas.  

 M. Prouza informoval Radu, že v rámci mezinárodní spolupráce Cherenkov Telescope Array 

(CTA), jejímž je FZÚ členem, se připravuje smlouva mezi institucemi z Polska, Švýcarska a 

České republiky týkající se výroby tzv. small size telescopes. Je žádoucí, aby smlouva byla 

uzavřena dříve, než by to umožňovalo projednání Radou na plánovaném zasedání v září, 

proto bude návrh předložen Radě k projednání formou per rollam v polovině července.  

 M. Prouza dále informoval Radu o vývoji situace týkající se pořízení softwaru pro sledování 

využití nákladných přístrojů ve FZÚ. Konstatoval, že probíhá pilotní projekt a rozhoduje se 

mezi komerčním softwarem od firmy Siemens a softwarem, který by vlastními silami vyvinulo 

a dodalo středisko SAVT. Do září by měla být předložena zpráva o výsledku.  

 Další okruh otázek, kterým se M. Prouza zabýval, se týkal vývoje organizačního uspořádání 

v Sekci 2. Podrobně se zabýval současnou personální situací i strukturou a výzkumným 

programem jednotlivých oddělení této sekce. Jak informoval Radu, navrhuje změnu 

spočívající v posílení oddělení 11 výzkumnou skupinou Dr. O. Heczka působící v současnosti 

v oddělení 18 a s tím související změně názvu odd. 11 z Oddělení magnetických nanosystémů 

na Oddělení magnetických měření a materiálů. Bylo dohodnuto, že M. Prouza rozešle členům 

Rady vypracovaný plán rozvoje odd. 11 spolu s vyjádřením vedoucího Sekce 2 k návrhům. 

Navržená organizační změna vyžaduje změnit název oddělení 11 na odpovídajících místech 

v Organizačním řádu FZÚ. Počítá se s tím, že tato změna Organizačního řádu bude Radě 

předložena ke schválení formou per rollam.  

 M. Prouza se dále vrátil k otázce, která se objevila na minulém zasedání (zápis ze 72. 

zasedání, bod 6), totiž proč je nutné poskytovat osobní příspěvky ze sociálního fondu pouze 

formou úhrady faktury (§5, odst. II., bod 2 Pravidel pro hospodaření se sociálním fondem). 

Informoval Radu, že tento požadavek má skutečně oporu v zákonných předpisech a není 

možné se mu vyhnout. Pohovořil také o čerpání z tohoto fondu a konstatoval, že podle 

očekávání nebude mít zvýšení příspěvků na důchodové pojištění a rozšíření okruhu aktivit, na 

něž fond může přispívat, negativní vliv na hospodaření fondu.  

 Jako nejvhodnější termín pro příští zasedání Rady se pro její přítomné členy ukázalo být 

pondělí 25. 9. 2017. Zasedání by se uskutečnilo od 14 hodin v Cukrovarnické. Vzhledem 

k tomu, že 6 členů Rady bylo z aktuálního 73. zasedání omluveno a nemohli se tedy 

k navrženému termínu vyjádřit, ověří tajemník Rady jeho vhodnost ještě e‐mailem. 

Definitivní termín příštího zasedání bude tedy potvrzen později.  

 

 

 

30. 6. 2017            Martin Nikl, předseda Rady FZÚ  

              Jiří Rameš, tajemník Rady FZÚ         



 

 


